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Protokół nr XLIV/2022 z XLIV sesji Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji, 
która odbyła się w dniu 20 października 2022 r. 

w Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej przy ul. Świerkowej 1 
 
 
Sesję Rady Miasta prowadził Przewodniczący Rady Miasta Michał Gołąb. 

 
I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb otworzył obrady o godz. 18.35, powitał zebranych, przekazał informację 
o ochronie danych osobowych (wyświetlono także na ekranie i umieszczono na sali obrad) i stwierdził 
kworum (obecnych 12 radnych, nieobecni na początku sesji radni: M. Łaskarzewska, D. Smolny,  
W. Żółtowski, lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu z sesji). 
W posiedzeniu udział wzięli również Burmistrz, Skarbnik i Sekretarz Miasta oraz pracownicy UM, 
obsługa prawna, kierownicy jednostek organizacyjnych miasta i mieszkańcy. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o wyświetlenie porządku obrad. 
Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono. 
 
Porządek obrad: 

I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
III. Przyjęcie protokołów z XLII i z XLIII sesji Rady Miasta. 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami.  
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 
VI. Informacja nt. poziomu edukacji w Podkowie Leśnej na tle krajowym w kontekście rankingów 

przygotowywanych przez Fundację Evidence Institute i wieloletniego zajmowania przez Miasto 
pozycji lidera.  

VII. Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych osób zobligowanych przepisami do 
ich złożenia w 2022 roku. 

VIII. Podjęcie uchwał w sprawach: 
1. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2040;  
2. zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2022 rok; 
3. określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 
4. wyrażenia zgody na umorzenie należności z tytułu podatku od spadków i darowizn; 
5. uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy 

Miasta Podkowa Leśna na lata 2022 – 2026; 
6. przyjęcia Regulaminu doraźnej Komisji Rady Miasta Podkowa Leśna ds. Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta Podkowa Leśna;  
7. przyjęcia planu pracy doraźnej Komisji Rady Miasta Podkowa Leśna ds. Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta Podkowa Leśna na 
2022 rok;  

8. petycji w sprawie ustanowienia 26 pomników przyrody w Lesie Młochowskim;  
9. skargi dotyczącej braku odbioru odpadów z posesji; 
10.  skargi dotyczącej podtapiania posesji przy ul. Szczyglej;  
11.  udzielenia odpowiedzi na pismo Wojewody Mazowieckiego dotyczące skargi mieszkańca. 

IX. Złożone pisemnie interpelacje i zapytania radnych.   
X. Sprawy różne.  
XI. Wolne wnioski.  
XII. Zamknięcie sesji.     

 
III. Przyjęcie protokołów z XLII i z XLIII sesji Rady Miasta 
 
Radni nie zgłosili uwag do żadnego z dwóch przedłożonych im projektów protokołów. 
 
 
 
 
 
 



2 
 

Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne projekt protokołu z XLII sesji RM. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Karolina Likhtarovich, Anna Olejniczak-Siara 
NIEOBECNI (3) 
Małgorzata Łaskarzewska, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Protokół został przyjęty - protokół  
Nr XLII/2022 z XLII sesji RM przeprowadzonej 8 września 2022 r. 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne projekt protokołu z XLIII sesji RM. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Sławomir Lasota, Karolina Likhtarovich, 
Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech 
Sancewicz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Edyta Barucka, Małgorzata Janus 
NIEOBECNI (3) 
Małgorzata Łaskarzewska, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Protokół został przyjęty - protokół  
Nr XLIII/2022 z Uroczystej XLIII sesji RM przeprowadzonej 17 września 2022 r. 
 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Burmistrz Miasta A. Tusiński przedstawił informację o swoich działaniach pomiędzy XLII sesją RM w 
dniu 8 września 2022 r. a XLIV sesją RM. Informacja Burmistrza stanowi załącznik Nr 2 do protokołu 
z sesji. 
 
O godz. 18.39 do obrad dołączyła radna M. Łaskarzewska, a o godz. 18.48 radna D. Smolny. 
Obecnych 14 radnych. 
 
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb przypomniał, że 17 września br. odbyła się Uroczysta XLIII sesja RM 
poświęcona wręczeniu p. Tadeuszowi Iwińskiemu Odznaki Honorowej „Zasłużony dla Podkowy 
Leśnej”. Program tej sesji nie obejmował punktu o działaniach pomiędzy sesjami. 

Do RM wpłynęły:  

- decyzja Starosty Grodziskiego ws. pozbawienia części lasu na działkach przy ul. Słowiczej 
„charakteru ochronnego lasu” (zgodnie z opinią RM wydaną uchwałą Nr 320/XLII/2022), 

- wniosek Związku Podkowian o podjęcie uchwały zobowiązującej Burmistrza do opracowania strategii 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę nieruchomości na terenie miasta – Burmistrz ustosunkował się 
pisemnie do tego wniosku, 

- dwie skargi, które rozpatrywane będą na dzisiejszej sesji w bloku uchwał. 

VI. Informacja nt. poziomu edukacji w Podkowie Leśnej na tle krajowym w kontekście 
rankingów przygotowywanych przez Fundację Evidence Institute i wieloletniego zajmowania 
przez Miasto pozycji lidera 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb zapowiedział zdalne połączenie z przedstawicielem Fundacji Evidence 
Institute - fundacji naukowej, która wspólnie z Pismem Samorządu Terytorialnego Wspólnota co roku 
organizuje ranking „Miejsca edukacyjnych szans”, w którym Podkowa Leśna czwarty raz z rzędu (na 
przestrzeni 7 lat - na początku ranking robiony był co dwa lata) zajęła pierwsze miejsce. Bardzo 
dobrze to świadczy o poziomie edukacji w mieście. 
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Wiceprezes Zarządu Fundacji Evidence Institute dr T. Gajderowicz powiedział, że Podkowa Leśna 
prezentowana jest przez Fundację, jako przykład samorządu dbającego o przyjazną edukację i o to, 
aby edukacja była na jak najwyższym poziomie. Opowiedział o rankingu, jego konstrukcji, kategoriach 
i metodologii. Wyjaśnił, że ranking ten jest próbą zmierzenia rzeczywistej jakości edukacji w kraju w 
kilku wymiarach (wyniki uczniów i wyniki samorządów), a skupia się na trosce samorządu na 
działaniach wyrównujących szanse różnych uczniów. Podzielił się także refleksjami nt. poziomu 
edukacji w Polsce i wpływu pandemii na edukację. Przedstawił, jak mierzone są wyniki edukacyjne 
różnych samorządów i gdzie w tym rankingu znajduje się Podkowa Leśna (pierwsze miejsce od lat w 
swojej kategorii, jednak nawet po usunięciu kategorii miasto plasowałoby się w ścisłej czołówce lub na 
pierwszym miejscu). Dr T. Gajderowicz pogratulował Podkowie Leśnej sukcesu i podkreślił, że to efekt 
ciężkiej pracy samorządu, dyrekcji szkół i nauczycieli. Przedstawiona prezentacja „Samorządy 
przyjazne edukacji – Ranking 2022” stanowi załącznik Nr 3 do protokołu z sesji. 
 
Następnie głos zabrały Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Bohaterów Warszawy A. Hein oraz Dyrektor 
Szkoły Podstawowej im. św. Teresy od Dzieciątka Jezus D. Prądzyńska, które na podstawie 
przygotowanych prezentacji opowiedziały o obu szkołach – o tym co je wyróżnia, cechuje i co jest 
powodem do dumy. Przedstawione prezentacje stanowią załączniki Nr 4 i 5 do protokołu z sesji. 
 
Burmistrz Miasta A. Tusiński powiedział, że ma nadzieję, że z przedstawionej prezentacji wybrzmiało, 
że Podkowa Leśna jest miejscem sprzyjającym edukacji, także edukacji uczniów słabszych. Przekazał 
gratulacje wszystkim, którzy przyczynili się do tego sukcesu. Dodał, że ranking ten jest bardzo 
poważnym badaniem, a temat można zgłębić na stronie internetowej Fundacji Evidence Institute. 
 
O godz. 19.30 do obrad dołączył radny W. Żółtowski. Obecnych 15 radnych. 
 
VII. Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych osób zobligowanych przepisami 
do ich złożenia w 2022 roku 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb powiedział, że Wojewoda Mazowiecki nie zgłosił zastrzeżeń do 
oświadczeń majątkowych złożonych przez Przewodniczącego RM i Burmistrza Miasta, a następnie 
przedstawił informację o wynikach analizy oświadczeń majątkowych osób zobligowanych przepisami 
do ich złożenia Przewodniczącemu RM w 2022 roku (załącznik Nr 6 do protokołu z sesji). 
Burmistrz Miasta A. Tusiński przedstawił informację o wynikach analizy oświadczeń majątkowych osób 
zobligowanych przepisami do ich złożenia Burmistrzowi w 2022 roku (załącznik Nr 7 do protokołu  
z sesji).  
 
VIII. Podjęcie uchwał 
 
Projekty uchwał wyświetlano na ekranie w trakcie ich procedowania.  
 

1. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2040 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb zaproponował łączne omówienie projektów uchwał dot. zmian w WPF  
i zmian w budżecie miasta (pkt VIII ppkt 1 i 2 porządku obrad) i poprosił Przewodniczącą KGiR o 
przedstawienie opinii Komisji. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że projekt uchwały ws. zmian w WPF został 
zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie (6 głosów za). Przewodnicząca zaprosiła przy tym wszystkich 
radnych i mieszkańców do uczestniczenia w posiedzeniach Komisji. 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały ws. zmian w WPF pod głosowanie imienne.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 329/XLIV/2022. 
 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2022 rok 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 
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Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 330/XLIV/2022. 
 

3. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że projekt uchwały został skierowany do zaopiniowania 
przez KGiR i poprosił o przedstawienie opinii Komisji. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 
jednogłośnie.  
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 331/XLIV/2022. 
 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na umorzenie należności z tytułu podatku  
od spadków i darowizn 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że projekt uchwały został skierowany do zaopiniowania 
przez KGiR i poprosił o przedstawienie opinii Komisji. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 
jednogłośnie (6 głosów za).  
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 332/XLIV/2022. 
 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy Miasta Podkowa Leśna na lata 2022 – 2026 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że projekt uchwały został skierowany do zaopiniowania 
przez KGiR oraz KSS i poprosił o przedstawienie opinii Komisji. 
Przewodniczące KGiR B. Majewska i KSS M. Eckhoff przekazały, że obie Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
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Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 333/XLIV/2022. 
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu doraźnej Komisji Rady Miasta Podkowa 
Leśna ds. Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta 
Podkowa Leśna 

 
Przewodnicząca Komisji ds. Studium Miasta M. Łaskarzewska powiedziała, że przewiduje ciekawe 
obrady nad projektem Studium i zaprosiła mieszkańców do uczestniczenia w posiedzeniach Komisji. 
Dodała, że najbliższe posiedzenie planowane jest na 27 października. 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 334/XLIV/2022. 
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy doraźnej Komisji Rady Miasta Podkowa 
Leśna ds. Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta 
Podkowa Leśna na 2022 rok 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta – uchwała 
Nr 335/XLIV/2022. 
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie petycji w sprawie ustanowienia 26 pomników przyrody  
w Lesie Młochowskim 

 
Przewodnicząca KSWiP M. Łaskarzewska powiedziała, że Komisja kilka posiedzeń poświęciła na 
omówienie tej petycji, było tez jedno wspólne posiedzenie z KSS, po czym przedstawiła stanowisko 
KSWiP stanowiące uzasadnienie do projektu uchwały. Komisja uznała petycję za zasadną  
i rekomenduje RM skierowanie wniosku do Burmistrza o pilne podjęcie przez UM procedury 
rozeznania rynku w zakresie przeprowadzenia ekspertyzy dendrologiczno-geodezyjnej w odniesieniu 
do 26 wskazanych w petycji obiektów przyrodniczych. 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff dodała, że KSS pozytywnie zaopiniowała ideę będą przedmiotem 
petycji.  
Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, 
Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Bożena Majewska 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta – uchwała  
Nr 336/XLIV/2022. 
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie skargi dotyczącej braku odbioru odpadów z posesji 
 
Przewodnicząca KSWiP M. Łaskarzewska odczytała stanowisko KSWiP stanowiące uzasadnienie do 
projektu uchwały. Komisja uznała skargę za bezzasadną.  
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 337/XLIV/2022. 
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie skargi dotyczącej podtapiania posesji przy ul. Szczyglej 
 
Przewodnicząca KSWiP M. Łaskarzewska odczytała stanowisko KSWiP stanowiące uzasadnienie do 
projektu uchwały. Komisja uznała skargę za bezzasadną.  
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 338/XLIV/2022. 
 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na pismo Wojewody Mazowieckiego 
dotyczące skargi mieszkańca 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb wyjaśnił, że ponieważ ww. skarga została przekazana Radzie Miasta 
przez Wojewodę Mazowieckiego (wg właściwości), to Wojewodzie należy teraz udzielić odpowiedzi o 
sposobie jej rozpatrzenia. Przygotowany został projekt uchwały z pustymi miejscami do uzupełniania, 
czy skarga została uznana za zasadną, czy za bezzasadną. Według podjętej uchwały  
Nr 338/XLIV/2022 skarga jest bezzasadna i tak będzie wpisane w uchwale stanowiącej odpowiedź dla 
Wojewody. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 339/XLIV/2022. 
 
IX. Interpelacje i zapytania radnych 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że wpłynęła interpelacja Przewodniczącego RM i dwa 
wnioski radnej A. Rotfeld-Paczkowskiej.  
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Radna A. Rotfeld-Paczkowska powiedziała, że oba wnioski złożyła z inicjatywy mieszkańców.  
Pierwszy wniosek to prośba o zarezerwowanie środków finansowych na remont tablicy ogłoszeń przy 
stacji WKD Podkowa Leśna Wschodnia. Tablica jakiś czas temu uległa zniszczeniu i nie stanowi 
dobrej wizytówki miasta. 
Burmistrz Miasta A. Tusiński wyjaśnił, że jest to teren i tablica WKD. O ile Burmistrz pamięta, to w 
projekcie remontów jest uwzględniana mała architektura. Zwrócimy się w tej sprawie do WKD. 
 
Drugi złożony przez radną A. Rotfeld-Paczkowską wniosek był prośbą o analizę możliwości powrotu 
do odbioru liści z posesji. Okoliczne gminy odbierają liście, niektóre nawet bez ograniczeń. Odbiór 
chociażby dwóch worków miesięcznie byłby dla mieszkańców ogromnym ułatwieniem. Mieszkańcy 
praktycznie nie korzystają z wywozu odpadów organicznych, sugerują więc zastąpienie wywozu 
odpadów organicznych wywozem odpadów zielonych. 
Burmistrz Miasta powiedział, że jest to możliwe, ale wiązałoby to się z podniesieniem stawek 
mieszkańcom za odbiór odpadów. Liście w ilościach bez ograniczeń można oddać na PSZOK. Stawka 
za utylizację liści jest tam dwu- czy trzykrotnie niższa od ceny, jaką życzyła sobie firma za odbiór 
worków spod posesji. Burmistrz sprawdzi, ile gospodarstw oddaje odpady biodegradowalne i odniesie 
się do tego.  
Przewodniczący RM stwierdził, że odnosi wrażenie, że mała ilość odpadów biodegradowalnych nie 
jest spowodowana tylko tym, że mieszkańcy mają kompostowniki, lecz także tym, że część tych 
odpadów wrzucają do śmieci zmieszanych (kwestia uciążliwości przechowywania ich przez dwa 
tygodnie – zwłaszcza latem). 
Radna E. Barucka powiedziała, że to, że mieszkańcy mają kompostowniki, nie znaczy, że nie 
wystawiają odpadów biodegradowalnych – nie wszystkie odpady biodegradowalne nadają się na 
kompostownik. Kompostowniki zresztą także mają ograniczoną pojemność. Rezygnacja więc z 
odbioru odpadów biodegradowalnych, które zresztą nie powinny znajdować się wśród odpadów 
zmieszanych, na rzecz liści, nie jest dobry pomysłem. Kwestia liści jest jednak otwarta.  
Przewodniczący RM stwierdził, że niektóre ulice są oczyszczane z liści przez miasto, jednak w 
przypadku większości ulic to mieszkańcy grabią liście i wywożą je na swój koszt. Ci mieszkańcy czują 
się w tej sytuacji dyskomfortowo. 
Radny P. Dziekański powiedział, że Podkowa Leśna jest miastem o bardzo dużym zadrzewieniu i nie 
może sobie pozwolić na finansowanie odbioru liści od mieszkańców, bo są to ogromne koszty. Można 
z tym sobie poradzić we własnym zakresie. Poza tym liście nie są bardzo szpecące.  
Radna B. Majewska dodała, że odwoziła liście na PSZOK. Są odbierane wręcz z samochodu, więc nie 
trzeba ich dźwigać. Jest jednak problem ze zorganizowaniem transportu. Nie wszyscy jednak 
mieszkańcy liście oddają. Radna pamięta, że przy poprzednim systemie odbioru liści mieszkańcy, 
którzy nie wystawiali worków z liśćmi protestowali, że muszą dofinansowywać odbiór liści. Ale może 
można by było odbierać worki od chętnych mieszkańców za jakąś dodatkową opłatą, żeby nie 
obciążać opłatą wszystkich mieszkańców gminy.  
Radna M. Eckhoff zaproponowała, aby może rozwiązać to tak, jak z gabarytami – np. odbiór trzy razy 
w sezonie jesiennym – żeby mieszkańcy mogli zgłosić, ile mają worków i naliczać im stałą opłatę od 
worka. 
Burmistrz Miasta powiedział, że musiałoby to być zorganizowane poza systemem, czyli nie może tego 
zrobić miasto –potrzebny jest społecznik. Wchodzimy tu w dyscyplinę finansów publicznych. Dodał, że 
faktycznie w niektórych gminach liście odbierane są bez ograniczeń, ale należy spojrzeć na strukturę 
lokali na terenie danej gminy (np. połowa mieszkańców mieszka w blokach – nie oddają liści, a 
finansują odbiór liści z posesji pozostałych mieszkańców). Jest też skala płacących i skala mniejszej 
ilości liści w mniej zadrzewionych gminach. 
Radna B. Majewska powiedziała, aby spróbować poszukać niekonwencjonalnych rozwiązań tego 
problemu. Jakaś firma mogłaby zaoferować mieszkańcom znaczone worki, które mieszkańcy 
kupowaliby bezpośrednio w tej firmie.  
Radna M. Eckhoff przypomniała, że kiedyś worki można było kupować w sklepach. Może warto wrócić 
do tego systemu. Ktoś tylko musiałby to zorganizować. 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb przedstawił złożoną przez siebie interpelację. Wyjaśnił, że w mieście 
został zrealizowany duży pakiet remontu ulic z odwodnieniem. Dzięki temu wielu mieszkańców 
pozbyło się problemu zalewania posesji. Jest jednak szereg ulic utwardzonych, wykonanych bez 
odwodnienia - mieszkańcy tych ulic są zalewani wodami opadowymi. Warto pochylić się nad tym 
problemem. Jakiś czas temu uchwalony został program związany z likwidacją „kopciuchów” (dopłata 
do wymiany pieca). Może teraz warto zająć się opracowaniem projektu mającego na celu 
dofinansowanie wykonania drenażu na terenie prywatnych posesji dla osób borykających się z 
problemem zalewania.  
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Burmistrz Miasta wyjaśnił, że cały czas trwają prace związane z poprawą stanu nawierzchni dróg i 
zagospodarowaniem wód opadowych w mieście (np. przydrożne rowy odwadniające) i przedstawił 
przykłady.  
Przewodniczący RM powiedział, że chodzi mu o pomoc danemu mieszkańcowi na terenie jego posesji 
(nie każdego stać na sfinansowanie we własnym zakresie drenażu przy furtce). 
Burmistrz Miasta przekazał, że jest rządowy program „Mała retencja”. Można otrzymać dotację w 
wysokości do 5000 zł. UM może pomóc wypełnić wniosek. Burmistrz jest ostrożny, jeśli chodzi o 
finansowanie ze środków miasta prac na terenach prywatnych – zwłaszcza teraz, gdy bardzo spadły 
dochody miasta.  
Radny W. Żółtowski zwrócił uwagę, że przed chwilą była mowa o liściach – że nie wszyscy płacić za 
czyjeś liście. 90% mieszkańców, którzy zostali kiedyś zalani, przebudowali swoje wjazdy. Miasto nie 
powinno dopłacać do tego, że ktoś nie rozwiązał swojego problemu we własnym zakresie. 
Przewodniczący RM stwierdził, że nie zgadza się z tym. Po przebudowie ul. Myśliwskiej i Borsuczej, 
furtka posesji leżącej przy skrzyżowaniu tych ulic jest zalewana. A prace te wykonało Miasto. 
Burmistrz Miasta przypomniał, że tam nigdy nie było zrobione żadne odwodnienie. Dopiero od 
niedawna miasto robi drogi z odpowiednim odwodnieniem. 
Przewodnicząca KSWiP M. Łaskarzewska zwróciła uwagę, że może należałoby napisać w Biuletynie 
Miasta, że bardzo wiele ogrodzeń jest wykonanych wadliwie i mieszkańcy często sami sobie tworzą 
problem - stawiając szczelne mury przekreślają możliwość utrzymania więzi hydraulicznej pomiędzy 
wodami opadowymi a wodami gruntowymi. Warto więc uczulić mieszkańców na to, jak budują 
ogrodzenia swoich posesji. Powinni przy tym zwracać uwagę przy jakiej drodze leży ich posesja – czy 
jest już wykonane odwodnienie, czy nie. Niektóre ogrodzenia nie są nawet zgodne z planem 
miejscowym.  
 
X. Sprawy różne 
 
Radny S. Lasota zwrócił uwagę, że jesteśmy w trakcie prac nad organizacją ruchu w mieście - jest 
uchwała intencyjna, jednak proces ten bardzo się przeciąga. Radny jest tym zaniepokojony. Pytanie, 
na jakim etapie są prace i jaki jest ich zakres.  
Burmistrz Miasta A. Tusiński wyjaśnił, że po uchwale intencyjnej Miasto zleciło opracowanie projektu 
organizacji ruchu (2021 r.) z terminem wykonania prac do listopada 2021 r. Zamówienie nie zostało 
wykonane, umowa została rozwiązana. Zapytanie było dwukrotnie ponawiane zanim udało się wyłonić 
wykonawców. Wykonawcy zrobili przymiarkę do koncepcji i przedstawili ją w sierpniu br. UM miał do 
niej uwagi techniczne, koncepcja więc została zwrócona do dalszych prac. W listopadzie br. zostanie 
zorganizowane spotkanie z mieszkańcami, na którym zostanie przedstawiona koncepcja oraz 
przymiarki do niektórych konkretnych rozwiązań dot. poszczególnych ulic.  
 
Radna K. Likhtarovich powiedziała, że na terenie parkingu przy ul. Reymonta od ok. 4-5 miesięcy stoi 
opuszczony samochód. Radna zapytała, komu można to zgłosić. 
Radny W. Żółtowski przekazał, że dał już posterunkowemu zdjęcia auta i poprosił, aby zajął się tą 
sprawą. Od trzech tygodni nie było jednak odzewu, auto nadal stoi. 
Burmistrz Miasta stwierdził, że jest to trudna sprawa, bo jeśli auto jest na miejscu przeznczonym do 
parkowania i jest właściciel, który twierdzi, że nie chce auta zabrać, to można sprawę z nim 
negocjować. Jeśli auto nie ma właściciela, to każdy kto odholuje auto, dokona zaboru mienia. Auta 
jednak powoli są usuwane.  
 
Radna E. Barucka powiedziała, że kwestie remontów ulic czy projektów małej retencji powinny być 
ustalane kompleksowo, tzn. w skali miasta, a nie tylko rozwiązywane na poziomie problemów 
doraźnych. Radna zapytała także, czy jest przewidziany do remontu odcinek ostatni odcinek  
ul. Miejskiej (ten pomiędzy ul. Brwinowską a przedszkolem). Ponadto nawiązując do wypowiedzi 
radnej M. Łaskarzewskiej dot. budowy ogrodzeń posesji, radna powiedziała, że jest zaskoczona tym, 
że mieszkańcy mogą robić ogrodzenie niezgodnie z MPZP. 
Burmistrz Miasta wyjaśnił, że należy budować zgodnie z prawem budowalnym i planem miejscowym, 
natomiast miasto nie ma organu, który mógłby to kontrolować. Od tego są inspekcje powiatowe. Jeśli 
chodzi o ul. Miejską, to Burmistrz omówił plan działań remontowych dróg. O ostatnim odcinku ul. 
Miejskiej będzie można myśleć raczej w roku 2024. 
Radna zapytała, czy można uporządkować ruch na ul. Miejskiej bez remontu tego ostatniego odcinka 
(dziki parking jest uciążliwy dla osób sąsiadujących z nim). 
Burmistrz Miasta powiedział, że wierzy, że projektanci - przy okazji opracowanej teraz koncepcji 
organizacji ruchu - zaproponują jakieś ciekawe rozwiązanie ograniczające dzikie parkowanie na tej 
ulicy. Organizacje dla poszczególnych ulic będą sukcesywnie uzgadniane i wprowadzane w I kwartale 
przyszłego roku  
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Na pytanie radnej M. Eckhoff o kwestie zabezpieczenia mieszkańców w odpowiednie preparaty, gdyby 
doszło do zagrożenia radioaktywnego, Burmistrz Miasta zapewnił, że Miasto ma zabezpieczone środki 
dla mieszkańców. Jeśli nastąpi stan zagrożenia, to będzie ogłoszony alarm (m.in. syreny). Środki 
trzeba przyjąć podobno w ciągu 2 godzin. Dystrybucją będzie zajmował się UM. Nie zostało jeszcze 
ustalone, czy jakaś część tych środków zostanie przekazana bezpośrednio do szkół i jednostek. Być 
może procedura zostanie opisana w kolejnym numerze Biuletynu Miasta.  
 
Radna M. Eckhoff zapytała, co się dzieje ze Strefą Płatnego Parkowania. W ciągu dnia są ogromne 
problemy z parkowaniem. 
Burmistrz Miasta odpowiedział, że organizacja ruchu, o której dziś była mowa, obejmuje także Strefę 
Płatnego Parkowania, którą będzie można rozszerzać na kolejne ulice. 
 
Radna M. Eckhoff wspomniała, że ciągle są problemy z oświetleniem na cmentarzu. 
Burmistrz Miasta odpowiedział, że doszło do awarii źródła światła. Ledy pojechały do renowacji. 
Niedługo powinny wrócić.  
 
Zapytany także przez radną M. Eckhoff, co się dzieje w kwestii stawu, Burmistrz odpowiedział, że na 
razie nic się nie zmieniło. 
 
Radna M. Łaskarzewska poprosiła Burmistrza o opracowanie przez UM procedury dot. ustanawiania 
pomników przyrody i opublikowanie jej w BIPie, aby mieszkańcy mieli możliwość składania wniosków 
o ustanowienie pomników przyrody wg określonego wzoru i procedury.  
 
Radna M. Łaskarzewska poprosiła o wypełnienie dołów znajdujących się na poszczególnych ulicach, 
a przynajmniej na ulicach z okręgu 1 – ulice te wymagają pilnej naprawy. 
 
Radna K. Likhtarovich zapytała, z jakiego powodu Starosta odrzucił ul. Jodłową jako kandydatkę do 
remontu. 
Burmistrz Miasta przypomniał, że Starosta odrzucił projekt remontu drogi, okablowania oświetlenia i 
odwodnienia przy okazji postępowań związanych z regulacją własności gruntów w roku 2017/18. 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb zwrócił się do Burmistrza, aby przy okazji rozmów z WKD poprosił on, 
aby częściej jeździły składy kolejowe o wygodniejszych siedziskach oraz o właściwe ustawienie 
zegara na stacji Podkowa Leśne Główna (późni się). 
 
XI.  Wolne wnioski 
 
Mieszkanka zapytała o Leśną Grupę Roboczą. 
Przewodniczący RM M. Gołąb wyjaśnił, że to spotykająca się co jakiś czas grupa przedstawicieli Rady 
Miasta oraz Nadleśnictwa Chojnów i mieszkańców. Osoby zainteresowane dołączeniem do grupy 
mogą się zgłaszać do Biura RM. W ostatnim okresie nie było spotkań tej grupy. Zapewne będą 
spotkania konsultacyjne, gdy powstaną projekty wiat, które mają być ustawione na terenie Lasu 
Młochowskiego.  
 
Mieszkanka zapytała o możliwość ustawienia progu zwalniającego na ul. Bluszczowej - przy 
skrzyżowaniu z ul. Sasanek.  
Burmistrz Miasta odpowiedział, że pytanie to będzie można zadać na spotkaniu z projektantami 
koncepcji organizacji ruchu, jednak raczej nie ma w tym miejscu takiej możliwości (chodzi o zbyt małe 
odległości). Może uda się zrobić przejście dla pieszych. 
 
XII.  Zamknięcie sesji 
 
Wobec braku innych wniosków o godz. 20.54 Przewodniczący RM M. Gołąb podziękował wszystkim 
za udział w obradach i zamknął XLIV sesję Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



10 
 

 
Sesja była transmitowana on-line. Transmisje sesji udostępniane są na kanale YouTube  
pn. „Miasto Podkowa Leśna” - adres:  
https://www.youtube.com/channel/UCvAVZWcNfr_Ya1teWYYHTaw - link udostępniony jest na stronie 
internetowej miasta oraz w BIP Miasta. 
Nagranie audio-video zamieszczone jest na stronie na podkowalesna.esesja.pl, w BIP Miasta oraz 
poprzez odnośnik na stronie internetowej miasta. 
Wyniki głosowań imiennych były wyświetlane na ekranie w sali obrad. 
Podjęte uchwały wraz z imiennymi wykazami głosowań znajdują się w biurze Rady Miasta  
i są zamieszczone w BIP Miasta oraz na stronie podkowalesna.esesja.pl.  
Na sali obrad umieszczono informację o ochronie danych osobowych. Klauzulę wyświetlono także na 
ekranie i odczytano na początku sesji. 
 
 
 
 
 
          Protokołowała:       Obradom przewodniczył:  
            Beata Krupa              Michał Gołąb  
        /-/            /-/ 
    Gł. Specjalista w Ref. OSO            Przewodniczący  
Urzędu Miasta Podkowa Leśna              Rady Miasta Podkowa Leśna 
 
 
 
 
Wyjaśnienie skrótów: 

RM – Rada Miasta Podkowa Leśna 
UM – Urząd Miasta Podkowa Leśna 
KR – Komisja Rewizyjna  
KSWiP – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
KGiR – Komisja Ładu Przestrzennego, Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska 
KSS – Komisja Spraw Społecznych 
BIP – Biuletyn Informacji Publicznej  
WPF – Wieloletnia Prognoza Finansowa 
Ref. OSO – Referat Organizacyjny i Spraw Obywatelskich Urzędu Miasta Podkowa Leśna 
WKD – Warszawska Kolej Dojazdowa 
PSZOK – Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów  
MPZP – Miejscowy Plan Zagospodarowania Przestrzennego Miasta  

 
 
 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności radnych na sesji 
2. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
3. Prezentacja Evidence Institute 
4. Prezentacja Szkoły Podstawowej im. Bohaterów Warszawy  
5. Prezentacja Szkoły Podstawowej im. św. Teresy od Dzieciątka Jezus 
6. Analiza oświadczeń majątkowych złożonych Przewodniczącemu Rady Miasta w 2022 r. 
7. Analiza oświadczeń majątkowych złożonych Burmistrzowi w 2022 r. 

 
 
 
 
 


